

目 次

综述类

- 广西岩溶区的水土流失特点及其防治 蒋忠诚,罗为群,邓艳,等(449)
广西岩溶水资源与社会服务功能 姜光辉,郭芳(456)
广西岩溶景观特征及其形成演化分析 韦跃龙,李成展,陈伟海,等(465)
岩溶区钙与土壤有机碳关系的研究进展 杨慧,梁影,徐觉明,等(505)
桂林毛村地下河流域岩溶关键带碳循环研究 黄芬,吴夏,杨慧,等(515)
广西岩溶地区火龙果生态产业的培育及其发展 陆树华,谭艳芳,李冬兴,等(524)

实验研究类

- 漓江干流水体主要离子化学变化特征及影响因素 张陶,蒲俊兵,李建鸿,等(532)
广西里湖地下河水化学特征及其影响因素 李瑞,肖琼(544)
武鸣灵水岩溶泉的水环境变化及管理保护面临的新问题 郭芳,姜光辉,刘绍华(553)
崇左岩溶峰林区岩溶发育特征及对钻孔涌水量的影响 李腾芳,覃小群,黄奇波,等(560)
广西岩溶天坑资源及其开发利用 黄保健,张远海,陈伟海,等(567)
桂林旅游洞穴可持续利用研究 陈伟海,邓亚东,唐立,等(579)
广西喀斯特地区植物根际土壤解磷菌筛选及促生效应研究
..... 张中峰,周龙武,徐广平,等(590)
喀斯特季节性雨林优势种群生态位特征及其对石漠化地区植被修复的启示
..... 黄甫昭,李冬兴,王斌,等(599)
典型喀斯特区域植物物种多样性研究——以广西中越边境喀斯特地区种子植物为例
..... 许为斌,黄俞淞,吴望辉,等(611)
基于亚米级卫星数据的典型喀斯特小流域石漠化空间格局与演变特征
..... 闫妍,黄凯燕,胡宝清(620)
近 30 年广西喀斯特地区石漠化时空演变 陈燕丽,莫建飞,莫伟华,等(625)

本期责任编辑:陆雁 米慧芝 黎贞崇 符支宏

英文审读:高雪 编务:李智娟

CONTENTS

Review

- Features and Treatment of Soil Erosion in Karst Areas of Guangxi JIANG Zhongcheng , LUO Weiqun , DENG Yan , et al. (449)
Karst Water Resources in Guangxi and Their Social Servicing Capacity JIANG Guanghui , GUO Fang (456)
Characteristics and Formation and Evolution Analysis of the Karst Landscape of Guangxi WEI Yuelong , LI Chengzhan , CHEN Weihai , et al. (465)
Research Progress of the Relationship between Soil Calcium and Soil Organic Carbon in Karst Area YANG Hui , LIANG Ying , XU Jueming , et al. (505)
Study on Carbon Cycle of Karst Critical Zone in Maocun Subterranean River Basin of Guilin HUANG Fen , WU Xia , YANG Hui , et al. (515)
The Cultivation and Development of Dragon Fruit Eco-industry in Karst Area of Guangxi LU Shuhua , TAN Yanfang , LI Dongxing , et al. (524)

Experiment

- Chemical Characteristics Changes of Major Ion and Its Influencing Factors in the Main Stream of Lijiang River ZHANG Tao , PU Junbing , LI Jianhong , et al. (532)
Hydrochemical Feature and Its Influencing Factors of Lihu Underground Water,Guangxi LI Rui , XIAO Qiong (544)
Change of Water Environment in Lingshui Karst Spring and New Issues Faced in Water Resources Management and Protection GUO Fang , JIANG Guanghui , LIU Shaohua (553)
Characteristics of Karst Development and Its Impact on the Yields of Wells in Karst Peak Forest Region in Chongzuo City,Guangxi LI Tengfang , QIN Xiaoqun , HUANG Qibo , et al. (560)
Karst Tiankeng Resource of Guangxi and Its Exploitation HUANG Baojian , ZHANG Yuanhai , CHEN Weihai , et al. (567)
Study on Sustainable Utilization of Show Caves in Guilin City CHEN Weihai , DENG Yadong , TANG Li , et al. (579)
Screening of Phosphate Solubilizing Bacteria and Growth Promoting Effect in Rhizosphere Soil of Karst Area in Guangxi ZHANG Zhongfeng , ZHOU Longwu , XU Guangping , et al. (590)
Niche Characteristics of Dominant Populations of Tropical Karst Seasonal Rainforest Implications for Vegetation Restoration in Rock Desertification Region HUANG Fuzhao , LI Dongxing , WANG Bin , et al. (599)
Study on Plant Diversity in Typical Karst Areas,A Case of Seed Plant in Karst Areas of Guangxi Along the Sino-Vietnamese Border XU Weibin , HUANG Yusong , WU Wanghui , et al(611)
The Spatial Pattern and Evolution Features of Rocky Desertification in Representative Karst Watershed based on Sub-Meter Satellite Data YAN Yan , HUANG Kaiyan , HU Baoqing (620)
Temporal and Spatial Distributions of Rocky Desertification in Guangxi Karst Area in the Past 30 Years CHEN Yanli , MO Jianfei , MO Weihua , et al. (625)

主 编:黄日波

Chief Editor: Huang Ribo

副主编:钟会超 何求 陈波

Associate Editors: Zhong Huichao He Qiu Chen Bo

编辑部主任:黎贞崇

Director of Editorial Office: Li Zhenchong

编 辑:陆 雁 米慧芝 符支宏 竺利波 黎贞崇

Editors: Lu Yan Mi Huizhi Fu Zihong Zhu Libo Li Zhenchong

编委(兼栏目主编,按姓氏笔画顺序排列):

Members of Editorial Board(Doubles as Editors-in-Chief, the Order of Names is According to Alphabetical Order):

丁兰平 Ding Lanping	丁海兵 Ding Haibing	牛建峰 Niu Jianfeng	韦宇拓 Wei Yutuo
刘布鸣 Liu Buming	吴 光 Wu Guang	何 求 He Qiu	陈 波 Chen Bo
陈武华 Chen Wuhua	何宜军 He Yijun	李宝泉 Li Baoquan	李陶深 Li Taoshen
范航清 Fan Hangqing	罗海鹏 Luo Haipeng	钟会超 Zhong Huichao	郭 进 Guo Jin
高英俊 Gao Yingjun	梁达奉 Liang Dafeng	黄日波 Huang Ribo	黄庶识 Huang Shushi
温远光 Wen Yuanguang	温 放 Wen Fang	童张法 Tong Zhangfa	简金宝 Jian Jinbao
黎贞崇 Li Zhenchong	Guoping Zhou (USA)	George A. Stanciu (Romania)	

广西科学 GUANGXI KEXUE

2018年10月 第25卷 第5期 Vol. 25 No. 5 October 2018

主管单位:广西壮族自治区科学技术厅

Supervised by Department of Science and Technology of Guangxi Zhuang Autonomous Region

主办单位:广西科学院、广西壮族自治区科学技术协会

Sponsored by Guangxi Academy of Sciences, Association for Science and Technology of Guangxi Zhuang Autonomous Region

编辑出版:广西科学编辑部[广西南宁市大岭路98号 530007 电话:(0771)2503923,2503999 传真:(0771)2503923]

Edited & Published by the Editorial Office of *Guangxi Sciences*. Add: 98, Dalinglu, Nanning, Guangxi, 530007, China

Telephone:(0771)2503923,2503999; Fax:(0771)2503923; E-mail:gxxxbjb@vip.126.com

网址 Web Site:<http://gxkk.cbpt.cnki.net/>

印 刷:广西瑞丰印务有限公司

Printed by Guangxi Ruifeng Printing Co., Ltd

国内发行:广西科学编辑部

Domestic Distributed by the Editorial Office of *Guangxi Sciences*

海外发行:中国出版对外贸易总公司(北京782信箱)

Overseas Distributed by China National Publishing Industry Trading Corporation(P.O.Box 782, Beijing, China)

刊 期:1994年创刊,双月刊,2月、4月、6月、8月、10月、12月出版

Periodical: Started in 1994, Bimonthly, Issued in February, April, June, August, October and December

刊 号:ISSN 1005-9164
CN 45-1206/G3

国内定价:20.00元